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P R O T O K Ó Ł  NR IV/2019 

 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 31 stycznia 2019 r. w Domu Kultury                         

w Kotlinie w godz. od 13oo do 1415 
 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum.  

        Otwarcia IV sesji Rady Gminy dokonał przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch 

witając: Mirosława Paterczyka wójta gminy, Irenę Antczak skarbnika gminy, Ewę Kasołkę 

kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie, radnych i  sołtysów. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Nieobecni na sesji byli: radny Gminy Kotlin Zenon Osicki  i sekretarz gminy Michał 

Urbaniak. 

Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią  załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady, nie wprowadzono 

żadnych zmian.  

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  za 

2018 rok oraz przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek   w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet i kosztów podróży służbowych 

dla radnych i sołtysów. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

12. Zamknięcie obrad. 
 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy. 

     Protokół z III sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu na posiedzeniach 

stałych komisji Rady w dniu 30 stycznia  2019r. oraz przed dzisiejszą sesją.  

Do protokołu nie wniesiono uwag. 

Protokół przyjęty został jednogłośnie 13 głosami za. (w głosowaniu nie uczestniczył 

radny Tomasz Kosiński). 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 
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Radny Mirosław Twardowski złożył pisemne interpelacje w sprawie: 

− wykonania oświetlenia ulicznego w Wyszkach od nr 1 do nr 6, 

− wykonanie części chodnika oraz oświetlenia ulicznego w Wyszkach w stronę 

cmentarza.  

Radna Magdalena Michalska w imieniu mieszkańców, pytała kiedy zostanie 

wyremontowana ulica Moniuszki? Obecnie na drodze jest straszne błoto i dziury. 

Radny Mirosław Twardowski pytał w jaki sposób Gmina będzie kontrolowała wywóz 

odpadów na Jagiełce? 

Radny Lucjan Antczak poruszył sprawę zanieczyszczeń pozostawianych przez psy. 

Radny uważał, że to jest coraz większy problem w Kotlinie. Proponuje przeprowadzić 

kampanie edukacyjną, umieścić tablice informacyjne o sprzątaniu zanieczyszczeń po 

psach albo zamieścić informację na stronie internetowej. 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie międzysesyjnym. 

      Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym w dniu: 

− 3 stycznia br. przekazał Wójtowi Gminy wnioski zgłoszone przez radnych na 

sesji i wspólnym posiedzeniu komisji a 4 stycznia br. uchwały podjęte na III 

sesji Rady Gminy,   

− 24 stycznia br. przekazał do Wojewody Wielkopolskiego  zestawienie sposobu 

załatwienia skarg i wniosków za rok 2018. 

Ponadto poinformował, że uczestniczył:  

− 10 stycznia w Gminnym Konkursie Historycznym z okazji 100-lecia 

Powstania Wielkopolskiego, zorganizowanym przez Szkołę Podstawową i 

Gimnazjum w Woli Książęcej, 

− 12 stycznia w zebraniu sprawozdawczym OSP Wyszki, 

− 21 stycznia w szkoleniu w Poznaniu, 

− 27 stycznia w Karnawałowym Turnieju Halowej Piłki Nożnej w Kotlinie. 

Przewodniczący Rady Czesław Moch poruszył sprawę składowania odpadów na 

Jagiełce. Powiedział, że jest przerażony, na wysypisku można składować 33 pozycje 

odpadów np. odpady skalne z górnictwa miedzi, cynku i ołowiu i wiele innych. Ten 

temat należy omówić szczegółowo i go przeanalizować, bo został załatwiony 

nieprawidłowo. 

 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał. 

      Wójt poinformował, że wszystkie uchwały podjęte na III sesji  zostały przekazane 

w dniu 4 stycznia  br. do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, 

Wydziału Kontroli, Pranego i Nadzoru, natomiast uchwały ws. budżetu Gminy  do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

W tym samym terminie wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w 

Urzędzie Gminy i umieszczono na stronie  BIP Gminy. Uchwały będące aktami prawa 

miejscowego przekazane zostały w dniu 8 stycznia br.  do ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
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Wójt Gminy Kotlin wydał zarządzenia w sprawie: 

− przeprowadzenia otwartego konkursu ofert  na wsparcie realizacji zadania 

publicznego dotyczącego sportu, 

− określenia terminów postępowania rekrutacyjnego i uzupełniającego do 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych i do klas pierwszych szkół podstawowych 

na rok szkolny 2019/2020, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kotlin. 

 

Ponadto wójt Mirosław Paterczyk poinformował o realizacji następujących zadań: 

1) W dniu wczorajszym została podpisana w Poznaniu umowa na przyznanie pomocy 

w ramach poddziałania 19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii 

rozwoju lokalnego przez społeczność” objętego PROW na lata 2014 – 2020. 

Przyznana pomoc dot. budowy boiska wielofunkcyjnego i bieżni 60 m dla celów 

szkolnych przy Szkole Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie. 

Całkowity koszt tego zadania został wyszacowany na kwotę 248.525,28 zł brutto. 

Przyznana kwota pomocy to 158.136, zł. Zadanie to musi być wykonane do końca 

listopada tego roku. Po wybudowaniu obiekt ten będzie obiektem użyteczności 

publicznej służącym do realizacji zadań własnych Gminy w zakresie upowszechniania 

kultury fizycznej wśród dzieci, młodzieży i osób dorosłych. Korzystanie z tego 

obiektu będzie bezpłatne. 

2) 17 grudnia 2018 r. Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego w 

Poznaniu poinformował Gminę, że  wniosek złożony na projekt pn. „Przebudowa 

gminnego boiska sportowego w Magnuszewicach wraz z rozbudową zaplecza o 

świetlicę oraz nadanie obiektowi nowych funkcji” nie otrzymał dofinansowania ze 

środków Europejskiego Funduszu Regionalnego w ramach WRPO na lata 2014-2020 

z uwagi na wyczerpanie środków przeznaczonej na ten konkurs. W związku z tą 

decyzją został złożony pisemny protest, wskazując w nim kryteria wyboru projektów, 

z którymi się nie zgadzamy, wnioskując jednocześnie o ponowną ocenę naszego 

projektu. W dniu 18 stycznia 2019 r. Urząd Marszałkowski w Poznaniu poinformował 

Gminę, że termin rozstrzygnięcia naszego protestu zostanie dokonane do dnia 18 

lutego br. 

3) Do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu został 

złożony  wniosek o płatność refundacyjną za okres od dnia 24.11.2017 r. do 

20.11.2018 r. w związku z realizacją projektu pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków 

w miejscowości Wyszki etap II”, który został zweryfikowany pozytywnie. Gminie 

przekazane zostały środki w wysokości 1.542.164,42 zł, co stanowi 75 % 

zatwierdzonej we wniosku kwoty dofinansowania. Pozostałe 25 %  zostanie 

przekazane po pozytywnej ocenie przeprowadzonego postępowania o udzielenie tego 

zamówienia. 

4) Na wniosek wykonawcy - firmy ST-INVEST Agnieszka Troińska z Wilkowyi w 

dniu 23 stycznia br. zawieszone zostały prace na rozbudowę i przebudowę budynku 

Urzędu Gminy w Kotlinie – etap I, stan surowy zamknięty ze względu na powstałe na 

terenie budowy kolizje sieci gazowej i sieci wodociągowej. Prace zostały zawieszone 

do czasu usunięcia istniejących kolizji. W dniu 23 stycznia 2019 r. została podpisana 

umowa z Przedsiębiorstwem Urządzeń Grzewczych „OL-GAZ” z Jarocina na 

przebudowę sieci gazowej ś/c z rur PE 100 wraz z przyłączeniem z rury PE 100. 
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Zadanie to będzie kosztowało 35.670 zł brutto i zostanie wykonane do dnia 28 lutego 

br. Kolizja sieci wodociągowej została wykonana we własnym zakresie. 

5) 17 stycznia br. podpisana została ze Szkolnym Związkiem Sportowym 

„WIELKOPOLSKA” w Poznaniu porozumienie w sprawie wspierania przedsięwzięć 

z zakresu upowszechniania sportu dzieci i młodzieży. Zgłoszone zostały 4 grupy z 

dwóch szkół z terenu gminy  tj.: Szkoła Podstawowa w Woli Książęcej – 2 grupy, 

Szkoła Podstawowa w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie – 2 grupy. 

6) W dniu 4 lutego br. Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Jarocinie 

przeprowadzi kontrolę obowiązkową przed wydaniem pozwolenia na użytkowanie 

rozbudowy oczyszczalni ścieków w Wyszkach – etap II, realizowanej na podstawie 

pozwolenia na budowę udzielonego przez Starostę Jarocińskiego decyzją ostateczną 

Nr 894/17 z dnia 23.11.2018 r. 

7) W dniu 10 stycznia br. zlecono Pracowni Projektowej FASADA Przemysław 

Siudziak z Żerkowa opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej na 

wykonanie montażu szybu  dźwigu osobowego w budynku Szkoły Podstawowej w 

Kotlinie. Gmina zamierza złożyć do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych  Oddział Wielkopolska wniosek o dofinansowanie ze środków 

PEFRON tego projektu. Wysokość dofinansowania ze środków PEFRON nie może 

przekroczyć 30 % kosztów realizacji tego zadania. Termin składania wniosku do 

28.02.2019 r. 

8) Otrzymaliśmy umowę o przyznaniu dofinansowania w ramach projektu Lokalny 

Animator Sportu. W ramach tej umowy Animatorem Sportu będzie Marek Łapaj. 

 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  za 

2018 rok oraz przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 

      Sprawozdanie szczegółowo omówione zostało na posiedzeniu wspólnym stałych 

komisji Rady w dniu 30 stycznia 2019 r. przewodniczący Rady wobec braku pytań i 

uwag uznał, że  sprawozdanie zostało przez Radę przyjęte. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek   w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczący komisji o przedstawienie opinii o 

projekcie uchwały. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego  i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak oraz 

Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim 

Adamski  poinformowali, że komisje na posiedzeniu w dniu 30  stycznia br. 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek   w szkole i w domu” na lata 2019 – 

2023. 

Wobec braku uwag i pytań Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 

Uchwała nr IV/24/2019 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek   w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 
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Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet i kosztów podróży 

służbowych dla radnych i sołtysów. 

     Przewodniczący Rady Czesław Moch poinformował, że na wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu wczorajszym tj. 30 stycznia br. zostały zaproponowane  dwie poprawki 

do projektu uchwały. 

Pierwsza poprawka wniesiona na komisji na wniosek radnej Marty Hudak o zmianę                 

§ 2 ustęp 1 punkt 2 w następującym brzmieniu: „Ustala się dietę za udział w sesji dla 

pozostałych radnych w wysokości 300 zł”. 

Druga poprawka wniesiona na komisji na wniosek radnego Tomasza Kosińskiego o 

zmianę § 4 w następującym brzmieniu: „W przypadku, gdy osoba sprawuje 

jednocześnie funkcję sołtysa i radnego, osobie takiej przysługuje dieta z każdego 

tytułu”. 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii do 

wniesionych poprawek oraz opinii projektu uchwały z poprawkami. 

    Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego  i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak 

poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 30 stycznia br. wniesione 

poprawki: na wniosek radnej Marty Hudak o zmianę   § 2 ustęp 1 punkt 2 i  na 

wniosek radnego Tomasza Kosińskiego o zmianę § 4 oraz projekt uchwały po 

poprawkach zaopiniowane zostały  pozytywnie (5 głosów „za”, 1 głos „przeciw”). 

    Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim 

Adamski  poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 30 stycznia br. 

wniesione poprawki: na wniosek radnej Marty Hudak o zmianę   § 2 ustęp 1 punkt 2 i  

na wniosek radnego Tomasza Kosińskiego o zmianę § 4 oraz projekt uchwały po 

poprawkach zaopiniowane zostały  pozytywnie. 

Pytań i uwag do wniesionych poprawek radni nie zgłosili. 

Rada Gminy przystąpiła do głosowania poprawek: 

1) pierwsza poprawka wniesiona na wniosek radnej Marty Hudak o zmianę   § 2 

ustęp 1 punkt 2 została przyjęta: 12 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw”. 

2) druga poprawka wniesiona na wniosek radnego Tomasza Kosińskiego o zmianę § 

4 została przyjęta: 12 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw”. 

Następnie przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały z 

poprawkami.   

Uchwała nr IV/25/2019 w sprawie ustalenia wysokości diet i kosztów podróży 

służbowych dla radnych i sołtysów została podjęta 12 głosami „za”, przy 2 głosach 

„przeciw”. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

10. Wolne głosy i wnioski. 

            Wnioski i pytania zgłosili: 

1. Wiceprzewodnicząca Rady Beata Skowrońska złożyła wnioski: 

− o naprawienie pachołków i łańcuchów przy chodniku drogi powiatowej w 

Sławoszewie na odcinku od kościoła w stronę szkoły, 

− wycięcie drzewa rosnącego między chodnikiem a ulicą przy drodze 

powiatowej w Sławoszewie na wprost posesji nr 15,  

− przeniesienie lampy oświetlenia ulicznego znajdującej się przy posesji nr 7  

przed  posesję nr 43 w Sławoszewie (Dolinka). 
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2. Radna Dominika Kwiecińska wnioskowała o: 

− wyprostowanie pochylonych znaków przy drodze powiatowej w 

Twardowie na Parcelach, 

− wycięcie krzaków i utwardzenie poboczy przy drodze powiatowej w 

Twardowie na Parcelach, 

− wycięcie krzaków przy drodze powiatowej w Twardowie w stronę Woli 

Książęcej, 

− uporządkowanie wyciętych gałęzi przy drodze gminnej z Twardowa do 

Kotlina, 

−  pytała, czy Gmina przystąpi do  ogłoszonego konkursu pn. „Pięknieje 

wielkopolska wieś”. 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zostały przedstawione przez skarbnika gminy 

Irenę Antczak, która poinformowała: 

1. Realizując wniosek radnego Tomasza Kosińskiego, na wczorajsze wspólne 

posiedzenie komisji została zaproszona kierowniczka  Centrum Usług Wspólnych 

w Kotlinie w celu omówienia  spraw  dowozów dzieci do szkół. 

2. Wniosek radnego Mirosława Twardowskiego o założenie  lamp oświetlenia 

drogowego przy drodze krajowej nr 11 w Wyszkach od nr 1 do 6 zostanie poddany 

analizie w przyszłym roku budżetowym. Natomiast odpowiadając na pytanie 

radnego ws. kontroli  wywóz odpadów na Jagiełce, informuję, że pracownik 

urzędu przeprowadził oględziny tego miejsca i składowanie odpadów odbywa się 

zgodnie z udzielonym zezwoleniem. Miejsce składowania odpadów na Jagiełce 

będzie monitorowane przez naszych pracowników raz w miesiącu. 

3. Podcięcie gałęzi przy drodze gminnej z Twardowa do Kotlina, o które 

wnioskowała radna D. Kwiecińska zostanie wykonane. 

4. Na wniosek radnego G. Warmuza o naprawę bariery sprężystej w Wilczy 

otrzymaliśmy następująca odpowiedź z powiatu: „w sprawie naprawy bariery 

sprężystej w Wilczy prowadzimy obecnie postępowanie wyjaśniające mające na 

celu ustalenie sprawcy zdarzenia w wyniku którego uszkodzono barierę, aby móc 

wystąpić o jej naprawę lub uzyskać należne odszkodowanie”.  

5. Podcięcie gałęzi i usunięcie 3 drzew przy drodze gminnej na Poniatówce w Woli 

Książęcej, o które wnioskował radny Marian Niewiada zostało  wykonane. 

6. Na wniosek wiceprzewodniczącej Rady Beaty Skowrońskiej ws. drogi powiatowej 

otrzymaliśmy następującą odpowiedź: „utwardzenie pobocza przy skrzyżowaniu 

dróg Kotlin-Sucha z drogą Twardów – Kurecw zostanie wykonane w trakcie 

pozimowych napraw dróg powiatowych. Możliwość montażu  bariery na ww. 

skrzyżowaniu zostanie   rozpatrzona po wykonaniu wszystkich niezbędnych napraw 

obecnie uszkodzonych barier na terenie całego powiatu”. 

7. Naprawienie oświetlenia ulicznego w Racendowie, o które wnioskowała M.Hudak 

zostało  zgłoszone do Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe w Kaliszu. 

8. Realizując wniosek radnego Z. Orpla o podwyżkę diety dla radnych i sołtysów, 

został przygotowany projekt uchwały w tej sprawie. 
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9. W sprawie wycięcia topoli, o które wnioskował radny Z.Orpel przy stodołach w 

Magnuszewicach została uruchomiona procedura pozwolenia na wycięcia tz. 

Gmina wystąpiła do Powiatu o pozwolenie na wycięcie drzew. Obecnie czekamy 

za opinią z RDOŚ. 

 

12. Zamknięcie obrad. 

Dziękując za udział, przewodniczący Rady Czesław Moch zamknął IV sesję Rady Gminy 

Kotlin. 

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

 Przewodniczący Rady 

  /-/ Czesław Moch 

 

 
 


